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الاســــــــــــم:  د.خالد محمد جاسم      
تاريخ الميـلاد  :     1977	
الحالة الاجتماعية :  متزوج
 التـخـصــص    :   سياسة شرعية       
الدرجة العلمية :     أستاذ 
عنوان العمل   :   الجامعة المستنصرية /كلية التربية الأساسية /قسم التربية الإسلامية     
البريد إلالكتروني : 1.k.m.j.1977.edbs@uomustansiriyah.edu.iq	


المؤهلات الدراسية
· أكمل دراسته الابتدائية والمتوسطة والإعدادية في بغداد.

· في عام 1995م قبل في الجامعة العراقية /كلية العلوم الاسلامية وتخرج منها عام 1999م حاصلاً على شهادة البكالوريوس في العلوم والآداب الإسلامية .

· حصل على شهادة الماجستير عام  2001م في الشريعة الإسلامية تخصص ( فقه) من الكلية المذكورة وكان فيها من المتفوقين فقبل على مرحلة الدكتوراه . 

· حصل على شهادة الدكتوراه عام 2004م فلسفة شريعة إسلامية تخصص (سياسة شرعية) في الكلية نفسها وكان عنوان أطروحته( العلاقات الخارجية للدولة الإسلامية وأحكامها في الشريعة الإسلامية في عصر الرسالة والخلافة الراشدة -دراسة وتحليل- ). 


 تم ترقيته إلى مرتبة أستاذ مساعد عام 2010م .
تم ترقيته الى مرتبة استاذ عام 2022 م




الخبرات

· تم تعيينه أستاذاً على الملاك الدائم في الجامعة المستنصرية / كلية التربية الأساسية في عام 2005م . 
· تنسب للتدريس في الجامعة العراقية /كلية الشريعة والقانون عام 2006م ثم عاد إلى كليته عام 2008م ولا زال مستمراً فيها . 
· يحاضر في كليته لطلبة الدراسات العليا .
أشرف على عدة رسائل ماجستير وأطارح دكتوراه كما ناقش عدداً كبيراً منها داخل الكلية وخارجها.

النشاطات والمهارات
عمل منذ سنوات رئيساً للجنة الجودة الشاملة في قسمه ، وعضو لجنة الضمان والجودة في كليته.
أشرف في اللجان  العلمية والتربوية على أكثر من تسعين طالباً في كليته لتطبيقهم في المدارس .
عضو اللجنة العلمية في القسم الذي يعمل به .
عمل عضواً لجنة الدراسات العليا .
عمل عضواً في اللجان الإمتحانية في كليته وفي الجامعة العراقية أثناء تنسيبه .
عمل في لجنة البحوث الخاصة بطلبة التخرج منذ سنوات .
كتب الشكر الحاصل عليها
كتب شكر وزير التعليم العالي والبحث العلمي .
حصل على عدة كتاب شكر من رئاسة الجامعة المستنصرية للالتزام باللجان الإمتحانية ودقة العمل فيها .
 كتاب شكر رئاسة الجامعة العراقية أثناء عمله فيها لانضباط العمل ودقة انجازه .
 كتاب شكر عمادة كلية الشريعة والقانون / الجامعة العراقية أثناء تنسيبه لانضباط عمله وحسن سيرته المهنية والعلمية .
كتاب شكر عمادة كلية التربية الأساسية لعمله في اللجنة الامتحانية ودقة العمل وانجازه .
حصل على عدة كتب شكر من عمادة كليته لعمله في لجنة الجودة .
كتب شكر عمادات كثير من الكليات لمشاركته في المناقشات خارج الجامعة . 
المؤتمرات
· شارك بالحضور في مؤتمر شخصية الرسول الأعظم في الجامعة العراقية عام 2001م .
· شارك في مؤتمر كلية التربية الأساسية /الجامعة المستنصرية عام 2011م وحصل فيه على شكر وتقدير من عمادة الكلية .
· شارك في مؤتمر كلية التربية الأساسية /الجامعة المستنصرية عام 2012م وحصل فيه على شكر وتقدير من عمادة الكلية ودرع من معالي وزير التعليم العالي والبحث العلمي .
· شارك في مؤتمر كلية الشريعة/الجامعة العراقية .
· [bookmark: _GoBack]شارك في المؤتمر العلمي في ديوان الوقف الشيعي عام 2022

البحوث والمنشورات
· السياسة الشرعية (حجيتها، موضوعاتها، مدلولاتها)  . بحث منشور.
· الشورى وأحكامها في الفقه الإسلامي . بحث منشور.
· صلاحيات ولي الأمر في التصرف في بيت المال . بحث منشور.
جرائم الإرهاب وأحكامها في الفقه الإسلامي . بحث منشور.
مسؤولية إقامة الحدود في الشريعة الإسلامية . بحث منشور .
المصلحة المرسلة واثرها في السياسة الشرعية . بحث منشور
أحكام النوازل الجنائية المعاصرة (انموذجات تطبيقية ) . بحث منشور
فقه الموازنات في السياسة الشرعية ( نماذج تطبيقية ) . بحث منشور
عوارض اقامة حد الزنى على المرأة في الفقه الاسلامي . بحث منشور
نظرية الظروف الطارئة في السياسة الشرعية باب الجهاد ( انموذجات تطبيقية ) . بحث منشور 
قاعدة درءالمفاسد اولى من جلب المصالح واثرها في السياسة الشرعية ( انموذجات تطبيقية ) .
سفر المرأة في الفقه الاسلامي ( دراسة معاصرة )

الكتب المؤلفة
نظم المنطقية وشرحها المسمى ب( الحجة المرضية شرح نظم المنطقية ) . مشترك

الورش والندوات والدورات 
قام بعدة ورش وندوات منها
ورشة عمل بعنوان العقل والنص الشرعي .
ورشة عمل بعنوان فقه الموازنات في السياسة الشرعية .
ندوة بعنوان ضوابط الاجتهاد في السياسة الشرعية .
اقام دورة مشتركة بعنوان ( المهارات الناعمة ) .
شارك في العديد من الورش خارج الكلية والجامعة وحصل على شهادات تقديرية للمشاركة وشهادات حضور
 المشاريع
· بدأ بتأليف كتاب في مناهج العلماء ومواردهم .


Curriculum Vitae
	Dr. Khalid Mohammed Jasim                   	:	The name
1977   :  Date of Birth
Social status : Married 
  Specialization  :  A legitimate policy 
  : Professor                  Degree
Mustansiriya University / College of Basic Education / Department of Islamic Education   :  
 1.k.m.j.1977.edbs@uomustansiriyah.edu.iq	:  E-mail

Qualifications
• Completed his primary, intermediate and preparatory studies in Baghdad.

• In 1995, he accepted the Iraqi University / Faculty of Islamic Sciences and graduated in 1999 with a bachelor's degree in Islamic sciences and literature.

• Received a master's degree in 2001 in Islamic law specialization (jurisprudence) from the college mentioned and was one of the outstanding before the doctorate.

• He received his Ph.D. in 2004, the philosophy of Islamic law specialization (Sharia policy) in the same college and the title of his thesis (the external relations of the Islamic State and its provisions in Islamic law in the era of the message and the Caliphate - study and analysis).


• Promoted to the rank of Assistant Professor in 2010.

Of experience
• Appointed professor of permanent staff at the University of Mustansiriya / College of Basic Education in 2005.
• Attributed to teaching at the Iraqi University / College of Sharia and Law in 2006 and then returned to his college in 2008 and is still continuing there.

• Lecturing in his college for graduate students.
• Supervised several MA theses and Ph.D. theses and discussed a large number of them inside and outside the college.

Activities and skills
• Worked for years as Chairman of the Total Quality Committee in his department, and a member of the Committee on Quality Assurance and College.
• Supervised in scientific and educational committees more than seventy students in his college for application in schools.
• Member of the Scientific Committee in the department in which he works.
• Member of the Graduate Studies Committee.
• Worked as a member of the examination committees in his college and the Iraqi University during his appointment.
• Worked in the research committee for graduate students for years.
Written thanks
• Received several letters of thanks from the Presidency of the University of Mustansiriya for commitment to the examination committees and the accuracy of work in them.
• A letter of thanks to the presidency of the Iraqi University during its work for the discipline of work and the accuracy of its completion.
• A letter of thanks from the Deanship of the Faculty of Sharia and Law / Iraqi University during his placement of his work discipline and good career and scientific.
• A letter of thanks to the Deanship of the Faculty of Basic Education for his work in the exam committee and the accuracy of work and accomplishment.
• Received several thanks books from the Deanship of his college for his work in the Quality Committee.
Conferences
• Participated in attendance in the Conference of the Great Prophet in the Iraqi University in 2001.
• Participated in the conference of the College of Basic Education / University of Mustansiriya in 2011 and received a thanks and appreciation from the Deanship of the College.
• Participated in the conference of the College of Basic Education / University of Mustansiriya in 2012, where he received thanks and appreciation from the Deanship of the College and a shield from the Minister of Higher Education and Scientific Research. 
• Participated in the conference of the Faculty of Sharia / Iraqi University.

Research and Publications
• Sharia policy (its argument, its subjects, its implications). Published research.
• Shura and its provisions in Islamic jurisprudence. Published research.
• The powers of the guardian to act in the house of money. Published research.
• Terrorist crimes and their provisions in Islamic jurisprudence. Published research.
• The provisions of ta'zir in Islamic jurisprudence. Search completed.
• Responsibility for establishing borders in Islamic law. Search completed.
• Powers of the Ombudsman. Search completed.
• Changing the fatwa under the legitimacy policy. Search completed.
• Fiqh budgets in the policy of legitimacy (models applied). Published research
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